
Zápis ze schůze Akademického senátu ETF 
13. února 2024 

 
 
Přítomni: J. Kranát (předseda), O. Fischer, A. Matochová, P. Pěnkava (od 11:25), M. 

Vaňáč; 
   M. Lis, V. Sláma, M. Kocanda; 
   + D. Novotný (stálý zástupce); 
   
Omluveni:  T. Landová; L. Diopová, A. Pokorný, S. Šimková; 
 
Hosté: J. Roskovec (děkan), P. Moskala (tajemník), M. Bouček (referent vnějších 

vztahů). 
 
 
1. Volba místopředsedy a doplnění studentských zástupců v AS  
 
Místopředsedkyně F. Keprtová 30. 1. úspěšně ukončila studium ETF a tím zanikl její man-
dát v AS ETF i AS UK. J. Kranát navrhl ustavit volební komisi ve složení O. Fischer, A. Ma-
tochová a M. Vaňáč. 
 
Návrh schválen: 6–0–0 
 
Byli navrženi kandidáti: M. Lis, který s kandidaturou souhlasil, a V. Sláma, který však ne-
souhlasil. Proběhla tajná volba. Volební komise poté vyhlásila, že pro M. Lise bylo ode-
vzdáno 5 hlasů, 1 se zdržel. Novým místopředsedou AS byl zvolen M. Lis. 
 
J. Kranát oznámil, že podle výsledků voleb ve studentské komoře na místo F. Keprtové na-
stupuje Milan Kocanda, který mandát přijal, ale dnešní schůze AS se kvůli zkoušce nemohl 
zúčastnit. 
 
2. Doplňovací volby zástupců studentů v AS UK 
 
Poté, co ukončili studium O. Vogl a F. Keprtová, ETF nemá žádného studentského zástupce 
v AS UK. Bude proto nutno vyhlásit doplňovací volby. Už 9. 1. byla ustavena dílčí volební 
komise ve složení M. Lis, P. Pěnkava (předseda) a S. Šimková. Jelikož M. Lis přijal kandi-
daturu do AS UK, byl na jeho místo do komise navržen V. Sláma. 
 
Návrh schválen: 5–0–1  
 
*Dorazil P. Pěnkava. 
 
Jelikož doplňovací volby proběhnou podle čl. 2 Volebního řádu AS ETF elektronicky, vo-
lební komise pouze sepíše protokol o výsledcích, které jí pošle Ústav výpočetní techniky UK 
(ÚVT). Organizaci voleb zajistí předsednictvo. Aby byly dodrženy všechny lhůty podle Vo-
lebního řádu AS UK (VŘ), bylo navrženo volby uspořádat ve dnech 12.–13. 3. 2024. 
 
Návrh schválen: 7–0–0 
 
Předsednictvo (1) bude informovat předsednictvo AS UK o termínu voleb, (2) oznámí 
hlavní volební komisi, že volby proběhnou elektronicky (čl. 2 odst. 2 VŘ), (3) požádá ÚVT o 
technickou podporu hlasování, (4) nejpozději 21 dní před prvním dnem voleb zveřejní úda-



je o volbách na internetových stránkách fakulty, tj. do 20. 2. (čl. 2 odst. 4 VŘ), (5) současně 
prostřednictvím mailu osloví studentskou obec fakulty a vyzve ji k předkládání návrhů na 
kandidáty dílčí volební komisi. 
 Dílčí volební komise (1) zjistí souhlas navržených s kandidaturou (čl. 5 odst. 4 VŘ), (2) 
nejpozději týden před volbami, tj. 5. 3., prostřednictvím mailu oznámí akademické obci 
jména kandidátů, (3) v součinnosti se správcem internetových stránek ETF (Matěj Bouček) 
umožní kandidátům představit sebe a svůj program, (4) v den voleb na základě výsledků 
z ÚVT sepíše, podepíše a uveřejní protokol o výsledku voleb, (5) protokol v papírové podo-
bě odevzdá předsednictvu k archivaci. 
 
3. Propagace studia na ETF UK 
 
M. Bouček se 5. 2. obrátil na AS s návrhem znovu otevřít otázku propagace fakulty. Ve 
svém vystoupení připomněl úspěšnou práci komise pro propagaci v období 2. 11. 2021 – 22. 
3. 2022 a navrhl její obnovení. Dále promluvil o (1) implementaci nové univerzitní identity 
do fakultních tiskovin, (2) aktualizaci materiálů pro prezentaci fakulty, (3) popularizačních 
akcích, které fakulta pořádá, nebo se jich účastní (dny otevřených dveří, Gaudeamus), (4) 
otázku propagace jednotlivých studijních programů a jejich vzájemné návaznosti, (5) gran-
tovou spolupráci s ČCE, (6) otázku fundraisingu v obecné rovině, (7) nastavení systému 
vnitřní komunikace a komunikačních kanálů UK a (8) přípravu komunikační strategie fa-
kulty na nadcházející období. 
 V následné rozpravě M. Vaňáč zmínil, že by bylo vhodné také posílit prezentaci „evange-
lické“ zvláštnosti fakultya propagovat evangelickou teologii, v propagačních materiálech 
zmínit faráře/farářky. V komisi by se měla zhodnotit zpětná vazba, již jsme dostali např. z 
dotazníků. Mělo by se uvažovat též o jiných cílových skupinách, než jsou maturanti. 
 M. Bouček: Studenti vyplňují formulář, který je však třeba předělat. V církvi se ETF už 
propaguje hodně, např. stánek na sjezdu mládeže, kam ovšem zavítá málokdo. Nemáme 
sami pro sebe vyjasněno, co který obor znamená, co lze po absolvování dělat, jak na sebe 
programy navazují, když nemají stejný název. Na to se nejvíc ptají studenti středních škol, 
skupinu starších nepotkáváme. Důležitá je rovněž popularizace vědy (pozornost poutají 
např. vykopávky v Izraeli, články, publikace apod.). Nejúčinnější je nakonec propagace od 
samotných studentů/pracovníků fakulty. 
 A. Matochová: Výhodou pro studenty SPP je uznávání různých předmětů VOŠ. Často se 
to propírá na sociálních sítích, kde studenti VOŠ řeší, kam jít dále studovat. Dále by bylo 
vhodné propagovat zajímavé osobnosti, které absolvovaly fakultu a mají s ní pozitivní zku-
šenost. Obory utvářejí konkrétní lidé, v církvi se to ví, ale mimo církev ne. 
 P. Pěnkava: absolvent ETF Filip Nývlt kandiduje na prezidenta evropské Asociace soci-
álních pracovníků. Mohli bychom se inspirovat krátkými propagačními videy z FF. 
 M. Bouček podal tipy na rozhovory se zajímavými lidmi z fakulty. Na Gaudeamu se už 
rozdávají rozhovory z magazínu Forum UK. Realizace je to nejlehčí, těžší je dobře vymyslet 
koncept a to nechce vymýšlet sám. Proto žádá o spolupráci. 
 M. Lis: Samotná evangelická teologie představuje celé spektrum disciplín, jež by bylo 
dobré představit. 
 O. Fischer: Zaujatou propagaci očekává od všech oborů. Obecně je malá informovanost 
o tom, co se všechno se koná. Komise by měla být složena mj. z garantů oborů. 
 M. Vaňáč: Tato debata přesahuje rámec AS. Měla by se udělat inventura toho, co máme, 
co se zformulovalo, co nám chybí. Do toho zapojit garanty, příp. koordinátory oborů. Zapo-
jit by se mohla mladší generace farářů, absolventů z doby před cca 5–10 lety. 
 J. Roskovec: Podporuje svolání komise. Vně fakulty je třeba vysvětlovatzcela základní 
věci. Česká sekularizovaná společnost je velmi vzdálená církvi i teologii. 
 J. Kranát: Měli bychom vážně brát i naši komunikaci uvnitř UK. Ani akademici často 
nerozeznávají tři teologické fakulty. Jsme pro ně nějak všichni stejní. Nejde jen o zájemce o 
studium, ale i o obraz fakulty dovnitř UK. 



 J. Kranát navrhl podle čl. 3 Jednacího řádu AS ETF ustavit komisi pro propagaci fakulty. 
Její členové nemusejí být explicitně jmenováni. Za AS může přijít každý senátor, dále by 
členy měli být garanti/koordinátoři programů, studentští zástupci jednotlivých programů a 
zástupci vedení (P. Gallus?, P. Moskala?). Za moderaci a formulování závěrů by měl odpo-
vídat M. Bouček. První zasedání komise svolá předsednictvo AS ETF. 
 
Návrh schválen: 7–0–0 
 
4. Vystoupení zástupkyně ETF na sněmu RVŠ E. Křížové 
 
E. Křížová byla na zasedání AS 5. 12. navržena jako zástupkyně ETF v plénu Rady vysokých 
škol, následně byla 15. 12. delegována AS UK. Tuto funkci již vykonává jedno volební ob-
dobí od roku 2021, AS ji naposledy navrhl 15. 12. 2020. 
 E. Křížová krátce seznámila AS se svou činností v rámci RVŠ. Sněm je velmi početný, 
spíše reprezentativní orgán vysokých škol. Na jeho jednáních se názorně ukazuje, jak je 
demokraciepracná. V současnosti není zapsána v žádné komisi, v minulém období působila 
v komisi zahraniční. V závěru vyslovila dík AS za důvěru. 
 
5. Vystoupení děkana J. Roskovce 
 
(1) J. Roskovec informoval AS o poradě zástupců ETF (děkan, tajemník, P.Gallus) s bez-
pečnostním expertem Zdeňkem Kalvachem, zda zařadit nějaké bezpečnostní prvky v rámci 
rekonstrukce. Doporučoval provést školení s celou akademickou obcí (konferenci na zoo-
mu?) ohledně připravenosti po lidské stránce. Bylo by vhodné promyslet si reakce na 
drobnější situace. Od střelby na FF 21. 12. byl už na dvou fakultách hlášen pohyb podezře-
lých osob (přinejmenším v jednom případě to byla přemrštěná reakce). AS by se mohl po-
dílet na propagaci. Nácviky evakuace budovy budou provedeny až po skončení rekonstruk-
ce. 
(2) J. Roskovec se dotázal předsedy AS na nové předsednictvo AS UK. J. Kranát oznámil, 
že 9. 2. 2024 bylo zvoleno nové předsednictvo ve složení: předseda Josef Staša (PF), mís-
topředseda Andrej Farkaš (MFF), Zuzana Moťovská (3LF), Karel Šíma (FF), Veronika Vo-
hlídalová (PedF) a Karel Mikulčák (LFP). 
 
Zapsal: J. Kranát, M. Vaňáč 
Schváleno: 7–0–0 


